
Protokół Wspólnego 

 Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 28 marca 2022 r.  

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1600 do godz. 1900.  

W posiedzeniu udział wzięło 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin przywitał wszystkich obecnych i przekazał 

prowadzenie posiedzenia Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Michałowi Lutemu, 

który stwierdził ich prawomocność, przywitał przybyłych na posiedzenie,  

a następnie przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie wspólnego posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja dotycząca Dni Tułowic i Dożynek 2022. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/118/20 Rady Miejskiej   

w Tułowicach z dnia 24 września 2022 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Tułowice. 

5. Informacja dotycząca nowych obowiązków gmin wynikających z ustawy o ułatwieniach  

w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

6. Podsumowanie sytuacji związanej z uchodźcami z Ukrainy w Gminie Tułowice. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych w 2021 roku. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Tułowice na lata 

2022 – 2025. 

9. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Tułowicach za rok 2021. 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za rok 2021. 

11. Informacja dotycząca firmy Klaster z Tułowic. 

12. Informacja dotycząca ulicy Bocznej w Tułowicach. 

13. Informacja dotycząca drogi na końcu ulicy Jaśminowej w Tułowicach 

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tułowiach. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2022 r. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady miejskiej w Tułowicach na 2022 rok. 



18. Wolne wnioski 

- informacja o przedłożeniu oświadczeń majątkowych za 2021 rok. 

19. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. 

 

Przewodniczący obradom Michał Luty poprosił Dyrektor Ośrodka Kultury w Tułowicach  

o przedstawienie informacji dotyczącej organizacji Dni Tułowic oraz Dożynek. 

Dyrektor Helena Wojtasik omówiła opracowane wersje imprez 1 i 2 dniowych informując, że 

Ośrodek Kultury nie ma w swoim budżecie środków zabezpieczonych na ten cel i to Rada 

podejmie decyzję czy te imprezy będą organizowane.  

Pracownik Ośrodka Kultury Piotr Sopel przedstawił przykładowe scenariusze wskazując,  

iż zmniejszenie się w związku z Covid-19 ilości firm cateringowych, powoduje konieczność 

wcześniejszego rezerwowania terminów. 

Podano również wstępną kalkulację:  

Dni Tułowic 21 – 22 maj impreza jednodniowa 60 tys. zł., dwudniowa 120 tys. zł. 

Dożynki 27 sierpnia 55 tys. zł. 

Dyrektor Helena Wojtasik poprosiła, aby ze względu na obecną sytuację na świecie, Rada 

niezwłocznie podjęła decyzję czy te imprezy będą organizowane. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski wspomniał, że w poprzednich latach na organizację Dożynek  

i Dni Tułowic przeznaczano 100 tys. zł., stwierdził, że nie jest za tym, aby całkowicie 

zrezygnować z tych świąt, poprosił Radę o dyskusję przed podjęciem decyzji. 

 

Radny Krzysztof Ptak pozytywnie ocenił prace Tułowickiego Ośrodka Kultury nad organizacją 

poprzednich imprez przypomniał, że jest to również 30-lecie Gminy i warto byłoby 

zorganizować imprezę i zaprosić osoby, które tę Gminę tworzyły. Zaproponował że zamiast  

2 dniowych Dni Tułowic  zorganizować 1 dniową z okazji 30-lecia. 

 

Radny Tomasz Gala zaproponował połączenie Dni Tułowic z Dożynkami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał Skarbnik czy Gminę stać na organizowanie tych imprez, na 

co Skarbnik Bogusława Krawczyk odpowiedziała, iż w procedowanej uchwale budżetowej dla 

TOK przeznaczone zostało 50 tys. zł. 

 

Dyskutowano na temat sposobu i kosztów organizacji podobnych imprez, a także wzrostu cen. 

W wyniku dyskusji uzgodniono, że Gmina zorganizuje 1 dniową imprezę Dni Tułowic  

i 1 dniowe Dożynki, Dyrektor TOK Helena Wojtasik została zobligowana do przygotowania 

propozycji. 

 

Ad. 4. 

 

Prowadzący obrady poprosił Panią Barbarę Nowak o przedstawienie projektu uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/118/20 Rady Miejskiej  w Tułowicach z dnia 24 września 

2022 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Tułowice, 

która poinformowała, iż w uchwale został zmieniony zapis dotyczący opróżniania zbiorników 

bezodpływowych do stanu zgodnego z prawem. Proponowany zapis wskazuje konkretne 

terminy wykonania nałożonego obowiązku opróżniania zbiorników bezodpływowych tak, aby 

wykonanie tego obowiązku stało się realne. 



Radny Krzysztof Mróz zapytał czy w Regulaminie można zawrzeć zapis dotyczący zachowania 

ciszy w soboty w godzinach popołudniowych, na co uzyskał odpowiedź o braku takiej 

możliwości. 

 

Ad. 5. 

 

Beata Miękoś poinformowała o nowych obowiązkach, nałożonych na gminy przez 

ustawodawcę, dotyczących wyznaczenia rolnikom i ich rodzinom miejsc sprzedaży swoich 

wyrobów. 

Dyskutowano na temat lokalizacji takiego targowiska. 

 

Ad. 6. 

 

Poproszona przez Przewodniczącego Komisji, Barbara Saga omówiła sytuację związaną  

z uchodźcami dodając, iż najwięcej pracy zajmuje nadawanie numerów PESEL, obsłużenie  

1 osoby zajmuje ok. 30 minut, a od środy 16 marca do dnia obecnego nadano w Gminie 

Tułowice około 200 numerów PESEL. Zaznaczyła, że jest to ogrom pracy i nic nie wskazuje 

na to, aby sytuacja szybko się zmieniła dodając, że mieszkańcy Gminy, w miarę możliwości 

przyjmowani są poza kolejnością. 

Barbara Saga poinformowała, że obecnie na terenie Gminy Tułowice przebywa już ok 100 

uchodźców z Ukrainy, do szkoły podstawowej uczęszcza 23 uczniów, a do przedszkola 4 dzieci. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski omówił działania wykonywane na terenie Gminy Tułowice, 

mające na celu pomoc uchodźcom. 

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin zasugerował wystosowanie pism do gmin partnerskich 

o pomoc dla uchodźców.  

 

Dyskutowano o zasadności prośby i uzasadnieniu potrzeb. 

 

Ad. 7. 

 

Barbara Saga omówiła przedłożone Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych w 2021 roku, 

wskazując na wartość rozdysponowanych środków w wysokości 160 tys. zł., z czego 12 tys. zł. 

przeznaczono na Punkt Konsultacyjny dla osób uzależnionych, sfinansowano szkolenia  

30 nauczycieli do pracy z dziećmi pod kątem profilaktyki uzależnień. 

 

Ad. 8. 

 

Omawiając projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Tułowice na lata 2022 – 2025 Barbara Saga poinformowała, że poprzednio zawsze corocznie 

były podejmowane takie uchwały, co w przypadku Gminy Tułowice zostało wykonane, a teraz 

ustawodawca wprowadził zmianę i nakazuje podjęcie 1 uchwały łącznie z Regulaminem na 

kilka lat do 2025 roku. 

Brak pytań. 

 



 

 

Ad. 9,10. 

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin poinformował, że zarówno Sprawozdanie z działalności 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Tułowicach za rok 2021, jak i Sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny za rok 2021 zostały Radnym udostępnione za 

pomocą eSesji i jeśli ktoś ma jakieś pytania to jest możliwość zadania ich Kierownik Ośrodka 

Pomocy Społecznej  Ewie Ziubrzyckiej-Bień. 

 

Ad. 11. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski omówił sprawę nieprzyjemnych zapachów emitowanych przez 

firmę Klaster Drzewny w Tułowicach, poinformował o osobistej interwencji w Wojewódzkim 

Inspektoracie Ochrony Środowiska, który obiecał kontrolę i zapewnił o powiadomieniu Gminy 

o wynikach przeprowadzonej kontroli. 

 

Radny Krzysztof Chodorowski stwierdził, że te zapachy zazwyczaj ulatniają się w nocy,  

a nieprzyjemny zapach jest intensywny. 

 

Ad. 12. 

 

Przedstawiając sytuację dotyczącą ulicy Bocznej Pan Adam Ratuszny przypomniał, że na 

posiedzeniu Komisji w lipcu 2021 roku został określony zakres prac, jakie zostaną ujęte we 

wniosku, złożono wniosek o przebudowę ulicy Bocznej wraz z przyległościami, 

Zgodnie z wnioskiem pierwszym elementem jest parking obok przedszkola na 5 – 6 miejsc 

parkingowych do krótkotrwałego parkowania, drugim elementem będzie wykonanie drogi 

dojazdowej wzdłuż torów łączącą ulicę Boczną z Przedszkolną. Przedstawiono i omówiono 

szczegóły planowanych prac. 

Zadanie obejmuje całą ulicę Przedszkolną wraz z kanalizacją deszczową, planowany jest 

również łącznik z ulicą Jagodową. 

Pan Adam Ratuszny wyjaśnił, że w ciągu 6 miesięcy należy wyłonić wykonawcę, droga  

i łącznik zostaną zaprojektowane, na podstawie specustawy można projektować drogę na 

terenach prywatnych i dopiero wówczas Wojewoda prowadzi procedury wywłaszczeniowe 

i nie potrzeba uzgodnień środowiskowych. 

Pan Adam Ratuszny poinformował, że największym problemem jest brak wykonawców i jeśli 

Gmina ich nie znajdzie to jest zagrożenie utraty dofinansowania. 

 

Dyskutowano na temat zasadności budowy łącznika ulicy Jagodowej z Przedszkolną. 

W wyniku dyskusji uzgodniono zasadność wykonania łącznika. 

Rada wyraziła aprobatę przedstawionego projektu. 

 

Ad. 13. 

 

Omawiając sytuację drogi na końcu ulicy Jaśminowej Burmistrz Andrzej Wesołowski 

poinformował, że część działki potrzebnej pod przyszłą drogę została przez rzeczoznawcę 

wyceniona na kwotę 22 tys. zł., natomiast właściciel upiera się przy cenie sprzedaży w 

wysokości 24 tys. zł. i w związku z tym Rada musi podjąć decyzję czy zakupić ten teren 

powyżej wartości wyceny. 

 



Radny Krzysztof Ptak zgłosił wniosek formalny, aby spotkać się z właścicielem działki i podjąć 

negocjacje cenowe oraz popisać umowę, a Rada musi podjąć uchwałę o zgodzie na zakup 

gruntu z uwagi na różnicę jedynie 2 tys. zł. w stosunku do wyceny. 

 

Burmistrz zadeklarował zaproszenie właściciela i podjęcie negocjacji. 

 

Ad. 14. 

 

Przedstawiając projekt uchwały w sprawie przyjęcie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tułowiach, została 

przedłożona Radzie i zapytał czy są jakieś pytania w tej sprawie. 

 

Radny Stanisław Momot na pytanie o zajmowanie się zwierzętami dzikimi, które np. wtargną 

na prywatne posesje, uzyskał informację, że Gmina nie odpowiada za takie przypadli i wówczas 

należy dzwonić do policji lub straży pożarnej. 

 

Ad. 15. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Tułowice na 2022 r. informując, że zostały zwiększone dochody majątkowe budżetu z tytułu 

dotacji na realizację zadań zleconych i własnych oraz pozostałych dochodów. Zwiększono 

dochody majątkowe budżetu w wysokości 85.913,00 zł. z tytułu środków pozyskanych  

z Programu Operacyjnego Rybactwo i Morze, a zmniejszono dochody majątkowe  o kwotę 

16.076,00 zł. po otwarciu oferty za zadanie Ceramika Tułowicka po KOLEI. 

Zwiększono wydatki bieżące budżetu oraz wydatki majątkowe. Omówiła poszczególne pozycje 

zwiększenia przychodów budżetu oraz zwiększenia wydatków majątkowych. 

Skarbnik poinformowała, że dokonano przesunięć między działami, rozdziałami i paragrafami 

po stronie wydatków majątkowych w celu uporządkowania zadań inwestycyjnych oraz 

skorygowano udział własny gminy udziału własnego Gminy w ramach  wydatków 

kwalifikowanych na zadanie Ceramika Tułowicka po Kolei. 

 

Ad. 16. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk stwierdziła, że zmiany w  wieloletniej prognozie finansowej są 

konsekwencją zmian dokonanych w budżecie. 

 

Ad. 17. 

 

Przedstawiając projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady miejskiej w Tułowicach 

na 2022 rok, Przewodniczący Rady Frederic Coppin powiedział, iż Plan pracy został 

przygotowany na podstawie zapisów z lat ubiegłych oraz punktów wnioskowanych przez 

dyrektorów i kierowników jednostek w związku z obowiązkami ustawowymi. 

 

Ad.18. 

 

Radny Tomasz Gala zapytał o Górkę za torami. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że właściciele terenu mają udzielić odpowiedzi 

do kiedy samochody będą tamtędy jeździły. 

Radny Krzysztof Mróz zapytał  o uzgodnienia ze Starostą dotyczące inwestycji, która od 12 lat 

czeka na dokończenie i nie ma żadnych informacji. 



Burmistrz odpowiedział, że  w tej sprawie zmieniła się optyka Starostwa. 

 

Radny Stanisław Momot zapytał czy w budżecie zostały zabezpieczone środki na podwyżki dla 

pracowników, na co uzyskał odpowiedź Skarbnik, iż na podwyżki dla pracowników zostało 

przeznaczone 200 tys. zł. 

 

Radny Krzysztof Chodorowski przekazał prośbę Sołtysa Goszczowic, wyrażającą prośbę  

o wygospodarowanie z budżetu gminy dodatkowej kwoty 2.300,00 zł.  na zakup ciągnika-

kosiarki do koszenia boiska sportowego w Goszczowicach. 

W odpowiedzi Burmistrz wymienił inwestycje wykonane w Goszczowicach oraz kolejne, 

poszczególne zakupy sprzętu koszącego. 

 

Ad.19. 

 

W związku z brakiem pytań oraz zrealizowaniem wszystkich punktów porządku, 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Luty zamknął posiedzenie wspólne 

Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach. 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 

 

Michał Luty 


